
Zápis z členské schůze Českého svazu chovatelů velšských koní, z.s. 
Sídlo spolku: Stračovská Lhota 25, 503 15 Nechanice 
Doba zasedání: 23. 3. 2024 od 11:00 do 16:20 
Místo zasedání: Restaurace a penzion Zděná bouda, Hradečnice 633/1, 500 09 Hradec Králové
Svolavatel: předsednictvo 
Způsob svolání: pozvánka zaslaná e-mailem 
Přítomní: viz. prezenční listina k nahlédnutí na adrese Havlovice 2, 542 32 Úpice 

Průběh zasedání: 

11:11 Schůzi zahájila předsedkyně ČSCHVK Denisa Pačanová, členy přivítala na výroční členské schůzi.  
Oficiálně budeme usnášeníschopní od 1211 h. Navrhuje v mezičase přednést zprávu o činnosti 2023 
+ výsledky Šlechtitelského programu 2023. Všichni zúčastnění souhlasí.

Přítomno je 24 účastníků a 21 plných mocí.

Ondřej  Bláha  seznámil  účastníky  schůze  se  zprávou  o  činnosti  v  roce  2023.  V  prezentaci  uvedl 
zhodnocení  šlechtitelského programu, početní  stavy koní  v  jednotlivých oddílech PK za rok 2023. 
(Pozn.: https://www.welsh-cz.cz/wp-content/uploads/sp-2023.pdf - Šlechtitelský program 2023). Dále 
uvedl hlavní výsledky Mezinárodního šampionátu 2023 v Pardubicích, zhodnotil výkonnostní zkoušky 
tamtéž.

Byly předány talíře pro nejlepší mladou klisnu a nejlepšího mladého hřebce z českého chovu roku  
2023, Alvero Arabell (sekce B) a Joon Knight Durian (sekce D).

Přednesl závěry schůzky prezidia ASCHK s p. Blažkem, členy rady PK a členkou předsednictva Janou 
Prouzovou. Schůzka byla svolána na popud stížnosti p. Blažka 11. 4. 2023 do Písku. ASCHK doporučila 
oddělit svod od výstavy, zveřejňovat usnesení RPK, vytvořit vlastní popisové listy, vypracovat nový řád 
plemenné knihy (v procesu). ASCHK nezjistila domnělé porušení řádu PK.

Proběhlo vyhlášení výsledků Pohárů chovatelů a majitelů za rok 2023 (Pozn.: viz https://www.welsh-
cz.cz/vystavy-a-akce/pohar-chovatelu-majitelu/),  navíc  nové  ocenění  pro  nejlepšího  výstavně 
úspěšného koně – putovní pohár hřebčína Oreon a rodiny Bláhových, který pro rok 2023 vyhrála 
klisna WPBR Siana Bonnie.

Následně byly představeny akce na rok 2024:

• 6. 4. 2024: Celostátní svod klisen a výběr hřebců v Hradištku u Sadské

• 8. 6. 2024:  Moravský šampionát WP&C Ostrava

• 29. 6. 2024: Mezinárodní šampionát Welsh Pony & Cob v Pardubicích

• 20. 7. 2024: Národní výstava Welsh Pony & Cob Veltrusy

• 9.-11. 8. 2024: Národní výstava velšských plemen pony a cob Plasy

• 14. 9. 2024: Podzimní celostátní přehlídka klisen a Výkonnostní zkoušky v Tlumačově

https://www.welsh-cz.cz/wp-content/uploads/sp-2023.pdf


Zajímavé zahraniční akce 2024:

• 22. - 25. 7. 2024: Royal Welsh Agricultural Show, Llanelwedd, Builth Wells (GB)

• 3. - 4. 8. 2024: IG-welsh Bundesschau, Alsfeld (DE)

• 24. - 25. 8. 2024: 22st International Welsh Show, Kronenberg (NL)

Byla vyhlášena přestávka na oběd.

12:21 – Denisa Pačanová sdělila, že členská schůze je usnášeníschopná

Volba předsedajícího schůze

Předsedajícím schůze byla zvolena Jana Prouzová – optická většina.

Zapisovatelem byl zvolen Petr Radkovič a ověřovatelem Lenka Dušková – optická většina.

Volba skrutátorů

Navržen byl Ondřej Bláha a Anna Prouzová – optická většina. Jana Prouzová sdělila, že dvě plné moci 
nemají zaplaceno členství – p. Žimulák a p. Černá. Dává se hlasovat – Odhlasováno, že tyto dvě plné  
moci budou neplatné.

Zpráva Dozorčí komise

Vanda Casková přečetla zprávu dozorčí komise a zprávu Rudolfa Žimuláka (viz. Příloha)
Úkoly ze zápisu ČS 25. 3. 2023:
- zaslat výzvu členům, aby poslali své připomínky k novým stanovám – 4. 4. 2023 splněno
- zaslat výzvu členům, aby poslali svoje připomínky k řádu PK – úkol trvá, na novém ŠP se pracuje dle 
doporučení ze schůze s ASCHK a dle nové evropské legislativy

Písemné vyjádření  p.  Žimuláka -  rada plemenné knihy by měla být  orgánem svazu uvedeným ve 
stanovách

Finanční zpráva:
-  byly  předloženy  veškeré  potřebné  doklady,  nebyly  zjištěny  nesrovnalosti,  provedena  kontrola 
pokladny
- dokumentace je vedena pečlivě, vytvořena finanční rezerva
Doporučení: DK navrhuje předsednictvu pověřit přístupem k účtu dalšího disponenta.

Dozorčí komise se aktivně vyjadřovala ke sporu mezi předsednictvem a p. Blažkem s návrhem pokusu 
o smír.
DK upozorňuje, že jejím úkolem není kontrola práce rady plemenné knihy.
Prezentace činnosti svazu je vedena v on-line prostoru na webových stránkách a sociálních sítích.

Hospodaření 2023 a rámcový rozpočet 2024 – projednání a schvalování

Jana Prouzová přednáší podrobnou zprávu o hospodaření svazu a rámcový rozpočet na rok 2024. 
Navrhuje Lenku Duškovou jako 2. osobu k přístupu k účtu – souhlasí.



Ondřej Bláha sděluje, že je přítomno 24 členů a 19 plných mocí.

Členská schůze bere na vědomí výsledek hospodaření.

Z přítomných:                                       Plné moci:
Pro 24                               Pro                     19
Proti 0                                 Proti                   0
Zdrželi se 0                                 Zdrželi se           0

Návrh rámcového rozpočtu:

Z přítomných:                                       Plné moci:
Pro 24                               Pro                     19
Proti 0                                 Proti                   0
Zdrželi se 0                                 Zdrželi se           0

Jednání o změně sídla ČSCHVK, z.s.

Jana Prouzová sděluje, že by se mělo změnit sídlo svazu, korespondenční adresa by byla u aktuálního 
pokladníka, Vanda Casková navrhuje sídlo ASCHK v Písku, probíhá diskuze.
Lenka Dušková vykomunikuje s ASCHK umístění sídla svazu do Písku na adresu ASCHK.

Hlasování o změně sídla svazu:

Z přítomných:                                       Plné moci:
Pro 24                               Pro                     19
Proti 0                                 Proti                   0
Zdrželi se 0                                 Zdrželi se           0

Projednání a schválení nových stanov a jednacího řádu

P. Blažek čte email Rudolfa Žimuláka, Jana Prouzová vysvětluje, že to je reakce na první návrh stanov 
(nyní již neaktuální) z 20. 2. 2024, připomínky byly do nových stanov zapracovány.

Lenka Dušková vysvětluje, že změny ve stanovách a nutnost nového jednacího řádu vychází z Nařízení 
Evropského  parlamentu  a  Rady  EU  2016/1012.  Je  třeba  ve  stanovách  a  v jednacím  řádu  ošetřit 
možnost hlasování i nečlenů svazu v otázkách Šlechtitelského programu. 
Diskuze, proč rada plemenné knihy není ustanovena ve stanovách svazu: L. Dušková vysvětluje, že  
radu PK mohou volit i nečlenové svazu, a do rady samotné také mohou být zvoleni odborníci mimo 
členskou základnu. Rada PK není orgánem svazu, ale odborným orgánem plemenné knihy.

P. Blažek se zmínil, že plánuje podat žádost o prošetření přihlášek nových členů od roku 2019. Čte své 
připomínky k novým stanovám: Navrhuje změnu názvu svazu, dále rozporuje čl. 4 bod 4- jak bude 
probíhat kontrola majitele koně?, čl. 4 bod 5 – nechce neveřejný seznam členů, připomínkuje bod 2  
v odstavci  „Povinnosti členů“.  Chce omezit  počet plných mocí  na osobu, chce,  aby členové mohli  
kontrolovat činnost rady PK. Rozporuje termín zaslání přihlášky na ČS 14 dní před konáním. Chce, aby  
v zápisech z jednání předsednictva bylo podle § 157/1 OZ: „Je-li rozhodnutí přijato, zaznamená se na 
žádost člena voleného orgánu, který návrhu odporoval, jeho odchylný názor.“

Vanda Casková – na základě čeho členové předsednictva jednají? – na základě rozhodnutí schůze 
předsednictva.



Kateřina Červená – dotaz na poplatek za stížnost 3 000 Kč – sděleno, že již v novém jednacím řádu 
není. Ladislav Bludský informuje, že při závodech pod záštitou ČJF je poplatek např. 5 000 Kč, pokud 
jej dotyčný nezaplatí, nikdo se protestu nevěnuje.

Jana  Prouzová  –  předsednictvo  bod  1.  –  bude  doplněno  dle  Vandy  Caskové:  Předsednictvo  je 
výkonným orgánem spolku mezi zasedáními členské schůze a jeho členové jsou statutárními zástupci 
spolku, oprávnění jednat jménem spolku samostatně na základě rozhodnutí schůze předsednictva. 
Pozvánka na schůzi 14 dní před termínem – OZ říká, že neurčí-li stanovy jinak, pozvánka na schůzi se 
posílá 30 dnů před termínem konání.

Jana Prouzová postupně čte bod po bodu stanovy a bude se postupně diskutovat a projednávat.
P. Blažek nesouhlasí s názvem svazu, A. v. Vuurenová vysvětluje jak, kdy a proč název vznikl.

Hlasování o změně názvu.
Z přítomných: Plné moci:
Pro 1                          Pro 2
Proti 17                        Proti 17
Zdrželi se  6                         Zdrželi se 0

Bod  4.  článku  IV  -  P.  Blažek  se  dotazuje,  jak  bude  probíhat  ověřování  nečlenů-chovatelů.  Lenka  
Dušková sdělila, že dle jednacího řádu budou online přihlášky a rada dle toho zjistí, zda nečlen je 
majitelem (chovatelem). 

Bod 5. článku IV. – p. Blažek kritizuje vedení neveřejného seznamu členů, cituje § 236 OZ. L. Dušková 
vysvětluje, že s vedením veřejného seznamu musí souhlasit všichni členové, vedení seznamu na webu 
v sekci pouze pro členy je technicky náročné a drahé. Svaz nabídl členům možnost zveřejnit na svém 
webu odkazy na jejich chovy, ale členové toto nevyužívají.

Hlasování o neveřejném seznamu

Z přítomných:                                Plné moci:
Pro 18 Pro 17 
Proti   5 Proti 2 
Zdrželi se   1 zdrželi se 0

Projednání nezaplacení členských příspěvků – Jana Prouzová sděluje, že bude zasílat výzvy a pokud do 
15 dní nezaplatí, bude jim členství zrušeno.

Návrhy a podněty - Článek IV., Práva členů bod. 6 – p. Blažek rozporuje znění, je mu vysvětleno, že se  
jedná o mechanismus podávání návrhů během roku, nikoliv na ČS apod.

Hlasování pro stávající znění: 

Z přítomných: Plné moci:
Pro 20 Pro 17  
Proti 1 Proti 0  
Zdrželi se 2 Zdrželi se 2  
1 nepřítomen



Povinnosti členů
bod 6. přesunout na práva dle p. Blažka
bod 2. p. Blažek chce zrušit, Anna v. V. vysvětluje, že je standardním bodem ve většině spolcích, 
i ve WPCS.

Z přítomných: Plné moci:
Pro 21 Pro 17 
Proti 1 Proti 2 
Zdržel se 1 Zdrželi se 0 
1 nepřítomen

Článek V.
bod 4 – Navrhuje uznanému  - přesun čl. II. Hlavní činnost

Navrhuje odvolání     - přesun čl. II. Hlavní činnost

Článek V. bod 3 – p. Blažek nesouhlasí s účastnickým poplatkem pro chovatele-nečleny 

Hlasování pro stávající znění:

Z přítomných:  Plné moci:
Pro 18 Pro 17  
Proti 3 Proti 2  
Zdrželi se 1 Zdrželi se 0  
2 nepřítomní

Článek V., bod 4. – p. Blažek nesouhlasí se zněním, požaduje, aby byla uvedena 1/3 členů spolku

Hlasování pro stávající znění (1/2 členů spolku nutná ke svolání mimořádné schůze)

Z přítomných: Plné moci:
Pro 15 Pro 17  
Proti 5 Proti 2  
Zdrželi se 2 Zdrželi se 0  
2 nepřítomní

Bod 5 – úprava na 1 hodinu od začátku je schůze usnášeníschopná, zbytek vypustit

P. Blažek opět dotaz, jak se budou zjišťovat chovatelé co vlastní welshe? – opět mu bylo sděleno on-
line přihláškou a následné ověření radou PK přes ÚEK.

Předsednictvo – bod 2 – úprava korespondence na komunikace
V zápise z jednání – bod 2 – doplnění citace §157/1 – pouze část citace paragrafu

Kontrolní komise – vše v pořádku 

Zánik spolku – vše  v pořádku

Článek VII. – úprava – návrh ročního rozpočtu



Hlasování o přijetí stanov s     projednanými úpravami  

Z přítomných:  Plné moci:
Pro 20 Pro 17  
Proti 2 Proti 2  
Zdržel se 1 Zdrželi se 0  
1 nepřítomen 

Jednací   řád  

Jana Prouzová čte jednací řád.
Článek II. – vyjmout předsedu u kontrolní komise
Sjednotit se stanovami. 
P. Blažek se ptá, kdo stanovy sepsal, dle něj je to paskvil.
Dominika Marečková navrhuje, aby se použil právník.
J. Prouzová se ptá, proč s kritikou přichází teď a nezapojili se do tvorby stanov, když k tomu byli před 
rokem všichni členové vyzváni.
Probíhá diskuze, A. v. Vuurenová podotkla, že právník rozumí §, ale nerozumí chovatelským věcem.
Článek 5 bod 3 – vypustit

Schválení jednacího řádu

Z přítomných:        Plné moci:
Pro 22 Pro 17  
Proti 1 Proti 2  
Zdržel se 1 Zdrželi se 0  

Změny v     řádu plemenné knihy:  

Lenka Dušková seznamuje s nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/1012 a prezentuje 
změny v řádu PK. s tím spojené. 
Připomínky žádné nejsou.

Stížnost pana Pavla Blažka
P. Blažek zaslal 7. 3. 2024 předsednictvu e-mail, ve kterém požádal o zařazení dvou bodů na jednání 
ČS:

1. moje stížnost na činnost Rady PK

P. Blažek znovu čte závěry jednání prezidia ASCHK s Radou PK v Písku z dubna 2023. Opět zmiňuje 
případ  dvou  klisen  p.  Malinové  z roku  2021/2022,  kritizuje  Řád  PK  a  Radu  PK  pro  jeho  údajné 
porušování.

Chce zveřejnění zápisů ze zasedání rady PK. Rada PK si údajně dělá co chce.

2. řešení závažných nedostatků na MŠ WP&C Pardubice 2023:

Stížnost na MŠ Pardubice 2023 – z jakého důvodu je vytvořen časový harmonogram, když byly časy 
úplně jiné (musel zapřáhnout vykoupaného koně a jet rovnou do výstavního kruhu). Bylo mu sděleno,  
že časový harmonogram je pouze orientační, i v katalogu bývá uvedeno, že program bude upřesněn 
a že je nutné sledovat pokyny hlasatelky.  Ondřej Bláha se vyjadřuje, že za vystavovateli včetně za  
p. Blažkem osobně zašel a změnu jim sdělil.



P. Blažek se ptá, proč se nemůžou svodu v Hradištku zúčastnit klisny starší 3 let a klisny ze zahraničí. 
Sděleno,  že  tyto  klisny  samozřejmě  můžou  ke  svodu  v rámci  své  věkové  kategorie,  uvedeno 
i v propozicích.
P. Blažek sdělil, že viděl i nedostatky na výstavě v září v Pardubicích – děti údajně vybíhaly z výstavního 
kruhu. Ondřej Bláha se vyjadřuje, že si vezme ponaučení do příště.

Stížnost Ireny v. Vuurenové

Irena v.  Vuurenová zaslala 8.  3.  2024 předsednictvu e-mail  – žádost o zařazení bodů na program 
členské schůze 2024. Irena v. Vuurenová není přítomna, dala plnou moc své dceři Anně v. Vuurenové, 
která čte e-mail.

1. bod – změna sídla svazu – již řešeno, viz výše.

Dále  navrhuje  bod  projednání  a  hlasování  o  vyloučení  pana  Pavla  Blažka  z  ČSCHVK  z  důvodu  
nedodržování etických norem chování k ostatním členům spolku a dalším osobám (bod 7. stanov). Je  
údajně silně znepokojená skutečností, že se ve svazu chování tohoto člena toleruje. Poukazuje mj. na  
jeho chování na předchozích dvou členských schůzích.  Za jejího předsednictví byla první přihláška  
pana Blažka do ČSCHVK zamítnuta kvůli jeho chování v SCHWPC. 

Ladislav Procházka chce hlasování, Kateřina Červená nesouhlasí, Pavel Blažek se ptá, co je to etický 
kodex. Ptá se co udělal špatně. Probíhá diskuze, Jana Prouzová se ptá, proč chtěl p. Blažek na Valné  
hromadě ASCHK v roce 2022 znemožnit hlasování zvoleným delegátům ČSCHVK?   P.  Blažek na VH 
ASCHK 2022 došel za prezidentem Alešem Fialou (který byl přítomen na schůzi 2022 v Brně) a sdělil 
mu,  že  neproběhlo schválení  usnesení  na ČS ČSCHVK 2022,  tudíž  by  neměli  mít  zvolení  delegáti 
ČSCHVK hlasovací právo na VH ASCHK.

Jana Prouzová sděluje, že je vystresovaná, nebaví ji  pracovat pod tlakem a čekat neustále kritiku.
Ondřej Bláha připomíná dubnovou schůzi s ASCHK v roce 2023 a porušení domluveného smíru ze 
strany p. Blažka.

Řešení bodového hodnocení u svodu, dle Řádu PK se nevyjadřuje hodnocení koně při zápisu do PK 
bodově,  ale  bodové hodnocení  (známky)  inspektorů chovu koní  slouží  jako součást  protokolu při 
zápisu.  Rada  PK  neovlivňuje  uvedení  bodového  hodnocení  koně  v PK  online.
L. Bludský sděluje, že nesouhlasí s panem Blažkem, že jej zná již několik let a byl i v bývalém spolku 
SCHWPC,  kde  byl  spoluzakladatelem jeho  otec.  Sděluje,  že  by  nás  práce  měla  stmelovat,  ale  již 
v minulém spolku to bylo naopak.

Anna  v.  V.  se  přidává  do  diskuze,  že  z důvodů  poměrů  v SCHWPC  musel  vzniknout  nový  spolek 
ČSCHVK (tehdy SCHP),  v SCHWPC byl  později  pan p.  Blažek  předsedou.  Ptá  se,  proč  se  SCHWPC 
rozpadla, ač byla dle ní postavena na dobrých základech? P. Blažek sděluje, že údajně nebyl zájem.
L. Dušková – I v čele SCHWPC p. Blažek řešil druhý spolek SCHP/ČSCHVK, ve kterém tehdy nefiguroval, 
jeho stížnosti datují zpět dvacet let a členy SCHWPC to již unavovalo.  

Hlasování o vyloučení pana Pavla Blažka

Z přítomných: Plné moci:
Pro 12 Pro 17  
Proti 7 Proti 2  
Zdrželo se 5 Zdrželi se 0 



Dominika  Marečková  po  hlasování  –  nesouhlasí  s vyloučením  p.  Blažka,  označila  přítomné  za 
nedospělé.  
Anna v.  V.  adresuje p.  Blažka a říká mu, že přeci  nemusí být členem svazu, který zjevně nesnáší.  
Podotýká, že jako chovatel je p. Blažek velice vážený a může se samozřejmě i jako nečlen účastnit ŠP 
i hlasování o chovatelských záležitostech.  

Volba delegátů na Valnou hromadu ASCHK, z.s.

Jana Prouzová navrhuje  hlasování  o  výběru delegátů  na  Valnou hromadu ASCHK,  navrhuje  členy 
předsednictva Petra Radkoviče, Ladislava Procházku, Lenku Duškovou, Janu Prouzovou a člena Rady 
PK Ondřeje Bláhu. Jako náhradníka deleguje paní předsedkyni Denisu Pačanovou.

Hlasování

Z přítomných: Plné moci:
Pro 20 Pro 17  
Proti 0 Proti 0  
Zdrželi se 0 Zdrželi se 0  
4 nepřítomni

Usnesení členské schůze ze dne 23. 3. 2024 v     Hradci Králové  

Členská schůze:

- Bere na vědomí výsledek hospodaření
- Schvaluje návrh rámcového rozpočtu
- Schvaluje nové umístění sídla ČSCHVK, z.s na adresu U Hřebčince 479, 397 01 Písek
- Schvaluje znění stanov s úpravami tak, jak byly projednány na ČS
- Schvaluje znění jednacího řádu
- Vyloučila z členství v ČSCHVK, z.s. pana Pavla Blažka
- Jmenuje delegáty na VH ASCHK, z.s. – Jana Prouzová, Petr Radkovič, Ladislav Procházka, 
Lenka Dušková, Ondřej Bláha, náhradník Denisa Pačanová

Usnesení členské schůze ČSCHVK 2024

Z přítomných: Plné moci:
Pro 21 Pro 17 
Proti 0 Proti 2 
Zdrželo se 0 Zdrželi se 0 
3 nepřítomni

Zapsal:
Petr Radkovič, DiS.

Ověřila:
Ing. Lenka Dušková


